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Protokół Nr XX/16 
z XX Sesji 
Rady Powiatu w Olsztynie 
w dniu 22 grudnia 2016 r. 
 
Początek posiedzenia        - godz. 1200 

Zakończenie posiedzenia       - godz. 1815 

Spośród 25 radnych ustawowego składu rady obecnych było   - 24 
 

- Przed rozpoczęciem obrad Sesji odbyło się koncert uczniów Powiatowej Szkoły 
Muzycznej w Dywitach Filia w Dobrym Mieście.  

  
Pkt 1. Otwarcie Sesji. 
 

Pani Alicja Wąsik, Przewodnicząca Rady Powiatu, otworzyła XX Sesję Rady 
Powiatu w Olsztynie. Następnie powitała zebranych radnych, gości oraz pracowników 
Starostwa. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu, lista gości stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu, lista pracowników Starostwa stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. Pani Przewodnicząca poinformowała, że w chwili obecnej na sali jest 23 radnych, 
co wobec 25 osobowego składu Rady stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych decyzji. Pani Przewodnicząca Poinformowała, że Pan Marian Piwcewicz 
przedstawił jest chory i zwolnienie lekarskie, zaś Pan Tadeusz Plawgo poinformował, że 
spóźni się na sesję około pół godziny. 

Pani Alicja Wąsik poinformowała, że nie wpłynęły poprawki co do treści protokołu 
z XVIII Sesji Rady Powiatu w dniu 30 września 2016 r., i zgodnie z § 24 ust. 1 Statutu 
Powiatu zatwierdziła ww. protokół. 

Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu przypomniała, że zgodnie z art. 15 ust. 1 
ustawy o samorządzie powiatowym radnym jest przesyłany porządek obrad. Porządek obrad 
nie podlega głosowaniu, natomiast zmiany do przesłanego porządku obrad wprowadzić może 
rada powiatu bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady, co w wypadku Rady 
Powiatu w Olsztynie wynosi 13 głosów. Przewodnicząca poinformowała, że porządek obrad 
przesłany został w materiałach na sesję (porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zgłaszanie propozycji zmian do porządku obrad. 

Pani Małgorzata Chyziak zaproponowała wprowadzenie dodatkowych punktów 
porządku obrad i tak: 

1) o wprowadzenie po punkcie 1. „Otwarcie sesji” dodatkowego punktu 2. pn. „Zmiana 
w składzie Zarządu Powiatu w Olsztynie” obejmującego podjęcie uchwał w sprawie 
odwołania członka Zarządu Powiatu w Olsztynie oraz wyboru członka Zarządu 
Powiatu w Olsztynie. 

2) po punkcie 11. dodatkowego punktu 12. pn. „Udzielenie pomocy finansowej 
jednostkom samorządu terytorialnego” wraz z przyjęciem projektu uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko – 
Mazurskiego, 

3) po punkcie 12. dodatkowego punktu 13. pn. „Zmiany kategorii dróg powiatowych” 
wraz z przyjęciem projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaliczenia drogi 
na terenie Gminy Jeziorany do kategorii dróg powiatowych. 
 
Pan Andrzej Abako poprosił aby wprowadzić pod dzisiejsze obrady przyjęcie 

Stanowiska Rady Powiatu w Olsztynie w sprawie projektowanych planów utworzenia tzw. 
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Sieci szpitali jako podstawowej formy organizacji lecznictwa szpitalnego w kraju. Toczy się 
w tej chwili batalia o to czy szpitale typu naszych szpitali, będą miały w ogóle prawo istnienia 
według nowych przepisów, które zostaną wprowadzone przez obecnie rządzących. Następnie 
Pan Radny odczytał treść zaproponowanego Stanowiska. Pan Radny poprosił, aby podjęcie 
stanowiska wprowadzono jako punkt przed sprawami różnymi i wolnymi wnioskami. 
Następnie Pan radny poprosił o ogłoszenie 10 minutowej przerwy w związku z 
przedstawionymi propozycjami zmian porządku przez Panią Starostę. 

Pani Alicja Wąsik ogłosiła 10 minutową przerwę.  
Po wznowieniu obrad Pni Przewodnicząca poddała pod głosowanie wniosek o 

wprowadzenie punktu 15 „Podjęcie Stanowiska Rady Powiatu w Olsztynie” ze stanowiskiem 
w sprawie projektowanych planów utworzenia tzw. Sieci szpitali jako podstawowej formy 
organizacji lecznictwa szpitalnego w kraju. W głosowaniu wzięło udział 23 radnych. Za 
przyjęciem wniosku głosowało 23 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” od 
głosu nie było. Pani Przewodnicząca poinformowała, że wniosek został przyjęty. 

Następnie Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie przedstawionego 
wniosku o wprowadzenie po punkcie 12. dodatkowego punktu 13. pn. „Zmiany kategorii dróg 
powiatowych” wraz z przyjęciem projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
zaliczenia drogi na terenie Gminy Jeziorany do kategorii dróg powiatowych . W głosowaniu 
wzięło udział 23 radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało 23 radnych, głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się” od głosu nie było. Pani Przewodnicząca poinformowała, że wniosek 
został przyjęty. 

Następnie Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie przedstawionego 
wniosku o wprowadzenie po punkcie 11. dodatkowego punktu 12. pn. „Udzielenie pomocy 
finansowej jednostkom samorządu terytorialnego” wraz z przyjęciem projektu uchwały w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko – 
Mazurskiego. W głosowaniu wzięło udział 23 radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało 23 
radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” od głosu nie było. Pani Przewodnicząca 
poinformowała, że wniosek został przyjęty. 

Następnie Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie przedstawionego 
wniosku o wprowadzenie po punkcie 1. „Otwarcie sesji” dodatkowego punktu 2. pn. „Zmiana 
w składzie Zarządu Powiatu w Olsztynie” obejmującego podjęcie uchwał w sprawie 
odwołania członka Zarządu Powiatu w Olsztynie oraz wyboru członka Zarządu Powiatu w 
Olsztynie. W głosowaniu wzięło udział 23 radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało 12 
radnych, 8 radnych było „przeciw”, 3 radnych „wstrzymało się” od głosu. Pani 
Przewodnicząca poinformowała, że wniosek nie uzyskał bezwzględnej większości głosów, 
więc nie zostanie wprowadzony.  
 
Pkt 2. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
 
 Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że od ostatniej sesji Rady Powiatu w 
Olsztynie, odbyło się 4 posiedzenia Zarządu Powiatu w Olsztynie. Efektem prac Zarządu są 
między innymi projekty uchwał, które są ujęte w porządku obrad sesji. 

Ponadto Zarząd zajmował się m.in. następującymi sprawami:  
- Zarząd Powiatu  w trakcie prac nad projektem budżetu na rok przyszły rozpatrywał 

wnioski Komisji Budżetowej. Zarząd przyjął i uwzględnił w autopoprawce wniosek 
dotyczący przeniesienia kwoty 48.000 zł na stypendia w ramach otwartego Konkursu 
Ofert. 

- zakończone zostały prace nad Strategią Rozwoju Powiatu Olsztyńskiego na lata 2016-
2025. Opracowany dokument został zamieszczony na stronie Powiatu Olsztyńskiego 
oraz Biuletynie informacji wraz z „Prognozą oddziaływania na środowisko”. W 
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terminie do 30 grudnia 2016 r. można zgłaszać swoje wnioski i uwagi do Prognozy i 
Strategii, korzystając ze specjalnego formularza. Na początku roku 2017, po 
przeanalizowaniu zgłoszonych uwag i ich ewentualnym uwzględnieniu Strategia 
zostanie przedstawiona Radzie Powiatu, 

- Zarząd Powiatu ogłosił i przeprowadził Otwarty Konkurs Ofert dla organizacji 
pozarządowych na prowadzenie punktów bezpłatnej pomocy prawnej. 
W wyniku przeprowadzonego postępowania konkursowego ustalono: 
- w konkursie na prowadzenie punktu nieodpłatnej pomocy prawnej w Barczewie 
największa ilość punktów uzyskała oferta Fundacji „Inicjatywa Kobiet Aktywnych” z 
Olsztyna, 
- w konkursie na prowadzenie punktu nieodpłatnej pomocy prawnej w Olsztynku 
największą ilość punktów uzyskała oferta Stowarzyszenia Inicjatyw Obywatelskich 
„Wizja Lokalna” z Olsztyna, 
-  w konkursie na prowadzenie punktu nieodpłatnej pomocy prawnej w Stawigudzie 
największą ilość punktów uzyskała oferta Stowarzyszenia Inicjatyw Obywatelskich 
„Wizja Lokalna” z Olsztyna. 

- Zarząd Powiatu spotkał się z Panem Mariuszem Szubertem, Dyrektorem ZZOZ w 
Dobrym Miescie, w sprawie dalszego funkcjonowania Zespołu w kontekście 
planowanych zmian w ustawie o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze 
środków publicznych. Zarząd Powiatu polecił Panu Dyrektorowi przygotować i 
przedstawić szczegółowe plany wraz z wyliczeniami co do ewentualnego stworzenia 
oddziału geriatrii oraz stworzenie planu dalszego funkcjonowania jednostki w 
przypadku nieutworzenia oddziału geriatrycznego, 

- Zarząd Powiatu podjął uchwałę w sprawie wyboru biegłego rewidenta 
przeprowadzającego badanie sprawozdania finansowego Szpitala Powiatowego w 
Biskupcu, jest to inna firma niż ta, która w roku ubiegłym obsługiwała szpital, 

- W związku z upływem terminu obowiązywania Programu Ochrony Środowiska 
Powiatu Olsztyńskiego na lata 2014-2016, Zarząd Powiatu wyraził zgodę na podjęcie 
przez właściwy Wydział działań zmierzających do wyłonienia wykonawcy Programu 
Ochrony Środowiska na lata 2017-2020. W projekcie budżetu na rok 2017 jest 
zaplanowana na ten cel kwota 12.000 zł, 

- 7 grudnia odbyło się posiedzenie Konwentu Powiatów Województwa Warmińsko – 
Mazurskiego którego głównym tematem była przyszłość szpitali w kontekście 
sposobu finansowania placówek szpitalnych w 2017 roku oraz zasad kwalifikowania 
ich do konkursu poza siecią szpitali. Na pytania odpowiadał Pan Zakrzewski, Dyrektor 
Oddziału Olsztyńskiego Narodowego Funduszu Zdrowia, to jest już trzeci raz kiedy 
zajmujemy się sprawą szpitali i najzgrabniej zostało to ujęte w stanowisku Pana 
Radnego Andrzeja Abako.   

- 16 grudnia w Dobrym Mieście odbyła się odprawa roczna pracowników komórek 
odpowiedzialnych w gminach za zarządzanie kryzysowe, obronę cywilną i sprawy 
obronności. Podsumowana została działalność w 2016 r. i omówione zadania na rok 
przyszły. 

- Prowadzimy rozmowy z Ambasadą Republiki Węgier w Polsce w sprawie nawiązania 
współpracy partnerskiej pomiędzy Powiatową Szkołą Muzyczną I st. w Dywitach a 
podobną szkołą muzyczną na Węgrzech. Rozmowy na ten temat zainicjowaliśmy w 
październiku podczas udziału Ambasadora Węgier Ivana Gyurscika w uroczystościach 
60-lecia olsztyńskiej manifestacji poparcia uczestników Powstania Węgierskiego w 
1956 r. W ślad za tym, przygotowaliśmy list do Ambasadora już z konkretną prośbą o 
pomoc w poszukiwaniu właściwej placówki na Węgrzech. Przypomnę, że PSM w 
Dywitach nawiązała już współpracę ze szkołami w Finlandii, Islandii i Niemczech. W 
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przyszłym roku nasza szkoła planuje zorganizowanie międzynarodowej konferencji 
dotyczącej form i metod kształcenia muzycznego dzieci w Europie. A że nasi 
uczniowie są kształceni zgodnie z zasadami węgierskich pedagogów i metodyków, 
udział węgierskiego partnera byłby cenny, 

- Zarząd Powiatu spotkał się z p. Romanem Lewandowskim, dyrektorem 
Wojewódzkiego Szpitala Rehabilitacyjnego w Ameryce, który przedstawił obecną 
sytuację Szpitala; poinformował o zmniejszeniu kwoty za pobyt dzieci na oddziale 
rehabilitacyjnym oraz zwiększających się wymaganiach NFZ w zakresie personelu, a 
także innych kryteriach wprowadzanych rozporządzeniem Ministra Zdrowia. Pan 
Dyrektor zaapelował do Zarządu Powiatu o wsparcie szpitala poprzez podniesienie 
stawki czynszu za pomieszczenia użytkowane przez Zespół Szkół Podstawowo – 
Gimnazjalnych w Ameryce oraz wsparcie dodatkowymi etatami psychologa i 
logopedy. W odpowiedzi Zarząd Powiatu, zgodnie z wnioskiem Wydziału Oświaty, 
wyraził zgodę na zatrudnienie w Zespole Szkół Podstawowo – Gimnazjalnych w 
Ameryce specjalisty psychologa i logopedy w wymiarze po ½ etatu  każdy ze 
specjalistów, 

- W Zespołach Szkół w Biskupcu, Olsztynku i Dobrym Mieście odbyły się zajęcia 
edukacyjne przeprowadzone pod hasłem „Czad i ogień – obudź czujność!” przez 
strażaków Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Olsztynie. 

- 26 listopada odbył się finałowy koncert 6. Regionalnego Konkursu Instrumentalnego 
„Muzyk Pierwsza Klasa”, którego organizatorem była Powiatowa Szkoła Muzyczna w 
Dywitach. W 2-dniowym konkursie wzięło udział ponad 130 uczestników z 40 szkół 
muzycznych z kraju i z Kaliningradu. Laureatom konkursu wręczała nagrody radna 
Grażyna Grzegorzewska, której dziękuję za reprezentowanie Powiatu. 

- W powiecie została przeprowadzona akcja pod nazwą „Biała Wstążka”, w ramach 
ogólnoświatowej kampanii przeciw przemocy wobec kobiet. Na naszym terenie do 
akcji włączyło się Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, GOPS-y, MOPS-y, a nawet 
uczniowie Zespołu Szkół w Biskupcu, którzy z symbolicznymi białymi kokardkami 
dotarli m.in. do ratusza w Biskupcu. 3 grudnia w MOPS-ie w Dobrym Mieście odbyła 
się akcja „Otwartych Drzwi”. Na osoby zainteresowane problemem przeciwdziałania 
przemocy czekali: psycholog, pracownicy PCPR-u, członkowie zespołu 
interdyscyplinarnego i Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.   

- 6 grudnia w starostwie odbyła się akcja pn. „Mikołajki od serca”. Naszymi partnerami 
byli: Regionalne Centrum Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa, wojewódzki oddział 
NFZ oraz Centrum Zdrowia i Urody „Inner Beauty” z Olsztyna. Na nasz apel 
odpowiedzieli mieszkańcy powiatu oraz Olsztyna, a także służby mundurowe – 
policjanci, żołnierze, strażacy, strażnicy miejscy i leśnicy. Nie zabrakło też 
pracowników starostwa i naszych jednostek (z szefami na czele - PSD, PSM). Akcja 
zakończyła się sukcesem, jej bilans to ponad 16 litrów krwi pobranej od honorowych 
dawców i 24 nowe rejestracje w bazie potencjalnych dawców szpiku, 

- Z myślą o osobach załatwiających sprawy urzędowe w Starostwie Powiatowym  
w Olsztynie uruchomiliśmy system zarządzania kolejką. W Wydziale Komunikacji i 
Transportu oraz w Wydziale Geodezji stanęły nowoczesne terminale, pojawiły się 
monitory wyświetlające numerek w kolejce, z myślą o osobach niepełnosprawnych 
wzrokowo, słychać też komunikaty głosowe przy zmianie numerku. Została już 
uruchomiona funkcjonalność internetowej rezerwacji terminu załatwienia sprawy w 
urzędzie nawet na 1 miesiąc w przód. Obecnie jesteśmy na etapie testowania tej 
funkcjonalności, 
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- Udział rajdowca z Dobrego Miasta w 54. Rajdzie „Barbórka” w Warszawie. Nasza 
„powiatowa” załoga, która jechała samochodem oznakowanym logo Powiatu 
Olsztyńskiego,  zajęła 9. miejsce w swojej klasie i  37. w klasyfikacji generalnej, 

- Integracyjną zabawę z Mikołajem zorganizowaną dla mieszkańców Sząbruka przez 
Stowarzyszenie Piękny Most, 

- wspomniany wcześniej konkurs „Muzyk Pierwsza Klasa”, 
- konkurs plastyczny „Bezpieczny i widoczny na drodze” zorganizowany przez 

Starostwo Powiatowe w Olsztynie i Komendę Miejska Policji w Olsztynie 
 

Pkt 3. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Pani Alicja Wąsik poprosiła radnych o zadawanie pytań. Poinformowała, że 
interpelacje na piśmie mogą być składane w dowolnym momencie, Pani Przewodnicząca 
przypomniała, że zgodnie z § 11 ust. 2 Statutu Powiatu Olsztyńskiego interpelacje składa się 
na piśmie w sprawach zasadniczych dla Powiatu. Pani Przewodnicząca poinformowała, że w 
okresie od ostatniej Sesji Rady Powiatu nie wpłynęły żadne interpelacje od radnych Powiatu 
Olsztyńskiego. Pani Przewodnicząca poprosiła radnych o zadawanie pytań. 

Pan Andrzej Abako stwierdził, że ponieważ nie mógł być na spotkaniu, na którym 
była mowa o przyszłości Zespołu Szkół Rolniczych w Smolajnach to chciałby zapytać czy 
Zarząd Powiatu poczynił jakieś kroki co do przyszłości tej szkoły, czy wydarzyło się coś w tej 
sprawie. Czy odbyły się rozmowy z gospodarzem tego terenu tzn. z arcybiskupem i czy jakieś 
ustalenia zostały poczynione.  

Pan Jan Żemajtys stwierdził, że będzie wydatkowana kwota 1700000 zł na remonty 
cząstkowe, jest tam pozycja dotycząca likwidacji przełomu w miejscowości Silice, remont 
drogi Prule – Kołaki oraz likwidacja zastoiska wody w miejscowości Wipsowo. Pan Radny 
poprosił o wyjaśnienie kwestii zastoiska Wipsowo, ile to będzie kosztowało. Na te trzy 
zadania jest zaplanowana kwota 230.000 zł. Pan radny powiedział, że na Komisji Budżetowej 
prosił o dokładną specyfikację, na co pieniądze są wydawane. Dlatego prosiłby o 
szczegółową informację w dniu dzisiejszym, a jeśli nie, to na piśmie. Specyfikacja to jest coś 
szczegółowego, a tutaj mamy dużą kwotę 230.000 zł i ogólne nazwy zadań. 

Pani Małgorzata Chyziak stwierdziła, że odpowie na pierwsze pytanie, ponieważ na 
drugie postara się odpowiedzieć Pan Dyrektor Bal jeśli zna odpowiedź, a jeśli nie, to zgodnie 
z wolą radnego odpowie na piśmie. Odnośnie Smolajn, to oczywiście po spotkaniu z radnymi 
został wykonany telefon do kurii, do arcybiskupa. Najbliższy termin zaproponowany przez 
Arcybiskupa jest w roku przyszłym, dopiero po 4 stycznia, dokładny termin nie został jeszcze 
wyznaczony przez kurię. Pozostałe informacje, o których rozmawialiśmy z radnymi na 
spotkaniu, Pani Dyrektor Wydziału Oświaty zbiera, żebyśmy mogli je Państwu przekazać. 

Pan Andrzej Abako stwierdził, ze został zakończony remont drogi powiatowej na ul 
Garnizonowej i mieszkańcy się pytają, dlaczego ten asfalt, który został wykonawcy nie został 
położony dalej, ponieważ tam w kierunku lasu powstało wielkie zastoisko wodne, dziura się 
tam po prostu zrobiła, a asfalt został wylany w całkiem innym miejscu. Pan radny stwierdził, 
ze szukał przyczyn takiego wylania asfaltu. Okazuje się, że nikt się nie chce przeznaczać, 
dlaczego asfalt, za który zapłaciliśmy został wylany nie przy naszej inwestycji. Par radny 
zapytał, na jakim etapie jest w tej chwili przekazanie tej drogi we władanie Gminy Dobre 
Miasto? 

Pani Małgorzata Chyziak wyjaśniła, że temat wylania asfaltu już do nas dotarł a 
najlepiej odpowiedzi udzieli Pan Dyrektor Bal. Poprosiła także o przedstawienie obecnego 
etapu przekazania ul. Garnizonowej w Dobrym Mieście.  

Pan Artur Bal powiedział, ze została zakończona inwestycja na ul. Garnizonowej, 
został dokonany odbiór i podpisany protokół odbioru. W odbiorze uczestniczyli także 
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przedstawiciele Gminy Dobre Miasto bo o to wnioskowali. Przedstawiciele Gminy do samych 
prac nie wnieśli uwag, protokół został podpisany. Po podpisaniu protokołu po kilku dniach 
przesłaliśmy pismo do Burmistrza z prośbą o zaopiniowanie wniosku o pozbawienie tego 
odcinka kategorii drogi powiatowej. Do dnia dzisiejszego nie dostaliśmy odpowiedzi od Pana 
Burmistrza, z tym, że ma on na to 21 dni. Po upływie tego rozumiemy ze akceptuje 
pozbawienie tej drogi kategorii drogi powiatowej i przejęcie jej na kategorię dróg gminnych. 
Zostanie dalej wszczęta procedura tzn. wystąpimy do pozostałych samorządów o 
przedstawienie opinii i po jej otrzymaniu zwrócimy się do Burmistrza Dobrego Miasta o 
podpisanie porozumienia, żeby od roku 2016 była ona pod zawiadywaniem Gminy Dobre 
Miasto. Zgodnie z wcześniej podpisanym porozumieniem Burmistrz zobowiązał się, że tę 
drogę przejmie. Jeżeli chodzi o asfalt, o którym mówi Pan Radny to my zapłaciliśmy tylko za 
asfalt, który znalazł się na naszej drodze. Na temat tej ilości asfaltu, która została ułożona na 
drodze gminnej, to nie była to inicjatywa Powiatowej Służby Drogowej i my jako Powiat za 
to nie płacimy. Wykonawca tak naprawdę jeśli nas nie poinformuje ze posiada jakiekolwiek 
nadwyżki materiału to sam tym materiałem dysponuje. Jeśli zostało to położone na drodze 
gminnej to nie wyobraża sobie żeby zostało po położone bez zgody właściciela 
nieruchomości, czyli gmina Dobre Miasto. 

Pani Małgorzata Chyziak zapytała, czy asfalt, za który my zapłaciliśmy został przez 
nas rozliczony? 

Pan Artur Bal wyjaśnił, że owszem, został rozliczony ponieważ przed podpisaniem 
protokołu odbioru mieliśmy na budowie inspektora nadzoru, wszystkie dokumenty musiały 
być przedstawione przez wykonawcę, wszystko musiało zostać policzone, tak aby po 
podpisaniu protokołu mogliśmy zapłacić wykonawcy.  

Pan Andrzej Abako stwierdził, że nie będzie się kłócił o 5 metrów asfaltu, ale gdyby 
to zostało położone na naszej drodze to w znaczny sposób poprawiło by się bezpieczeństwo. 
Ten asfalt, który został wylany na drodze gminnej w przyszłym roku zostanie skuty ponieważ 
gmina zatwierdziła wykonanie remontu tej drogi. Tam po prostu nie było sensu lania tego 
asfaltu, nam mieszkańcom korzystającym z ul. Garnizonowej wiele by to dało.  

Pani Małgorzata Chyziak stwierdziła, że nasza ulica Garnizonowa została wykonana 
do miejsca, które zostało wcześniej uzgodnione, natomiast asfalt i te 6 metrów nie jest wylane 
na drodze powiatowej. 

Pan Artur Bal wyjaśnił, że to właściciel tamtej nieruchomości musiał wyrazić na to 
zgodę, musiało być to zrobione za wiedzą miasta.  

Pani Małgorzata Chyziak stwierdziła, że podsumowując powiatowa inwestycja na 
drodze została wykonana zgodnie z tym jak została zaplanowana. Co działań tej firmy nie na  
naszej drodze to nie jest to nasza sprawa. Pani Starosta stwierdziła, że jako Powiat jesteśmy 
rozliczeni z wszystkiego, a co do dróg gminnych to trzeba pytać w gminie. 
 
Pkt 4. Realizacja budżetu Powiatu na rok 2016. 
 

Pani Alicja Wąsik poprosiła Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2016 rok (druk nr 121). 
 Pani Lucyna Kozikowska powiedziała, że proponowane zmiany budżetu na rok 2016 
związane są przede wszystkim z przyjęciem w miesiącu grudniu dodatkowych środków, jakie 
przekazało Ministerstwo Finansów powiatom, które w roku 2015 otrzymywały dotacje na 
domy pomocy społecznej. W ramach tego podziału Powiat Olsztyński otrzymał środki w 
wysokości 206.693 zł. Są to środki, które nie mają konkretnego przeznaczenia i mogą być 
dowolnie zagospodarowane. W związku z tym Zarząd proponuje przeznaczyć te środki na 
nadwyżkę budżetową roku 2016. Pozostałe zmiany w budżecie są drobne, związane z 
przyjęciem do budżetu dodatkowych środków wygospodarowanych przez nasze jednostki 
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organizacyjne, w wysokości 10.865 zł. Jednostki proszą, by te środki do nich wróciły z 
przeznaczeniem na najpilniejsze potrzeby. Jeżeli chodzi o źródło tych dochodów, są to przede 
wszystkim darowizny na rzecz domów dla dzieci w Biskupcu i Gryźlinach, w wysokości 
ponad 8.000 zł. Środki PCPR-u związane z wpłatami powiatów na warsztaty terapii 
zajęciowej, w związku z korzystaniem przez mieszkańców tychże powiatów z naszych wtz-
ów. Powyższe środki Zarząd proponuje przeznaczyć na dotacje, które przeznaczymy dla wtz 
w Biskupcu z uwagi na zwiększenie liczby uczestników i świadczenia dla wychowanków 
domów dziecka. Podsumowując budżet Powiatu na rok 2106 zwiększa się p stronie dochodów 
o kwotę 217.558 zł, wydatki zwiększają się o kwotę 10.865 zł. Planowana nadwyżka 
zwiększa się o kwotę 206.693 zł i będzie wynosiła 1.086.002 zł.  

Pani Alicja Wąsik poprosiła Przewodniczącego Komisji Budżetowej o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Mirosław Szostek powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2016 rok 
i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie 
wniosku Komisji Budżetowej o przyjęcie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2016 rok. W głosowaniu wzięło udział 23 radnych. Za 
przyjęciem wniosku głosowało 23 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie 
było. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2016 rok, w brzmieniu 
przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. W głosowaniu wzięło udział 23 radnych. Za 
przyjęciem uchwały głosowało 23 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie 
było. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XX/179/2016 zmieniającą uchwałę 
w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2016 rok. 

Załącznik nr 5 
 

Pani Alicja Wąsik poprosiła Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie wydatków budżetu Powiatu Olsztyńskiego, które nie wygasają z upływem roku 
budżetowego 2016 (druk nr 122). 
 Pani Lucyna Kozikowska powiedziała, że podstawową regułą budżetu jest reguła, iż 
wydatki wygasają z dniem 31 grudnia każdego roku budżetowego. Wyjątkiem od tej zasady 
są wydatki, o których Państwo będzie decydować, iż przedłużacie im termin realizacji w 
budżecie. W ramach zaproponowanego wykazu zadań, które będą realizowane w ramach 
wydatków niewygasających, Zarząd Powiatu chce dołożyć jeszcze jedno zadanie, które jest 
związane z zakupem samochodu ciężarowego dla Obwodu Drogowego Nr 1 w Olsztynku  
w kwocie 300.000 zł. Po przygotowaniu materiałów na sesję Rady, Powiatowa Służba 
Drogowa poinformowała, że wybrany w postępowaniu publicznym wykonawca nie jest w 
stanie do końca roku otrzymać homologacji na ten pojazd. Z uwagi na to jednostka nie jest w 
stanie wydatkować środków na ten cel i wnosi o ich zabezpieczenie w ramach wydatków 
niewygasających. Stąd projekt uchwały proponuje się uzupełnić o to zadanie. Ogółem Zarząd 
proponuje 14 zadań w ramach wydatków niewygasających na łączną kwotę 2.340.132 zł. 
Załącznik do uchwały jest sporządzony bardzo szczegółowo łącznie z uzasadnieniem skąd 
jest wynika potrzeba zabezpieczenia wydatków niewygasających, dlatego Pani Skarbnik 
zdecydowała się ich nie omawiać. Jeżeli chodzi o prawo budżetowe, to kwota 2.340.132 zł 
zostanie zabezpieczona na wydzielonym rachunku bankowym i zostanie uwzględniona w 
sprawozdawczości za rok 2016. Powyższe zadania nie występują w budżecie Powiatu na rok 
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2017, stąd ich realizacja wymaga od Państwa decyzji dotyczącej zabezpieczenia środków i 
wydłużenia terminu realizacji maksymalnie do 30 czerwca 2017 roku.  

Pani Alicja Wąsik poprosiła Przewodniczącego Komisji Budżetowej o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Mirosław Szostek powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2016 rok 
wraz z autopoprawką 

Ponieważ więcej głosów nie było Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie 
wniosku Komisji Budżetowej o przyjęcie projektu uchwały w sprawie wydatków budżetu 
Powiatu Olsztyńskiego, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2016 wraz z 
autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 23 radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało 23 
radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pani Przewodnicząca 
stwierdziła, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w 
sprawie wydatków budżetu Powiatu Olsztyńskiego, które nie wygasają z upływem roku 
budżetowego 2016 wraz z autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 23 radnych. Za 
przyjęciem uchwały głosowało 23 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie 
było. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XX/180/2016 w sprawie wydatków 
budżetu Powiatu Olsztyńskiego, które nie wygasają z upływem roku 
budżetowego 2016. 

Załącznik nr 6   
 
Pkt 5. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2016-
2033. 
 

Pani Alicja Wąsik poprosiła Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na 
lata 2016 - 2033 (druk nr 123). 

Pani Lucyna Kozikowska powiedziała, że w związku ze zmianą wyniku budżetu za 
rok 2016 i przyjęciem nadwyżki w wysokości 1.086.002 zł istnieje konieczność aktualizacji 
wieloletniej prognozy finansowej i w tym zakresie zmiana została naniesiona.  

Pani Alicja Wąsik poprosiła Przewodniczącego Komisji Budżetowej o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Mirosław Szostek powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Olsztyńskiego na lata 2016 - 2033 i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie 
wniosku Komisji Budżetowej o przyjęcie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2016 - 2033. W głosowaniu 
wzięło udział 23 radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało 23 radnych, głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się” nie było. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że wniosek został przyjęty 
jednogłośnie. 

Następnie Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na 
lata 2016 – 2033 w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. W głosowaniu 
wzięło udział 23 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 23 radnych, głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się” nie było. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
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Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XX/181/2016 zmieniającą uchwałę 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2016 
– 2033. 

Załącznik nr 7 
 
Pkt 6. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 
2017-2033. 
 

Pani Alicja Wąsik poprosiła Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2017 - 2033. 
 Pani Lucyna Kozikowska powiedziała, że przedłożony projekt został opracowany na 
lata 2017-2033. Rok 2033 jest ostatnim rokiem, w którym powiat dokona spłaty kredytu. Jest 
to dokument, który określa nasze możliwości finansowe w perspektywie dłuższej niż jeden 
rok budżetowy, nasze możliwości co do obsługi kredytu, a przede wszystkim zawiera wykaz 
zadań inwestycyjnych wieloletnich. Przedłożona przez Zarząd Powiatu wieloletnia prognoza 
finansowa zachowuje obydwie reguły wydatkowe wynikające z prawa budżetowego, czyli 
wydatki bieżące są niższe niż dochody bieżące, a budżet bieżący zamykamy nadwyżką 
budżetową, która pozwala obsłużyć nasz kredyt. Jeżeli chodzi o rok 2017, to nasza nadwyżka 
operacyjna będzie wynosiła 8.500.000 zł. W latach następnych planowana nadwyżka 
operacyjna, to kwota 7.500.000 zł. Jest to kwota, która pozwala nam obsłużyć kredyt już 
zaciągnięty, jak również ten, który jest planowany do zaciągnięcia w ramach naszych zadań 
inwestycyjnych. Przewidywana kwota długu na koniec roku 2017 wyniesie 29.681.677 zł, co 
stanowi 23% budżetu. Obciążenia budżetu w poszczególnych latach, czyli raty kredytu wraz z 
odsetkami, zostały zaplanowane maksymalnie w wysokości 5% dochodów budżetu. Wraz z 
wieloletnią prognozą finansową przyjmowany jest planowany wykaz przedsięwzięć 
inwestycyjnych wieloletnich przewidzianych do realizacji. Planowany wykaz przedsięwzięć 
obejmuje okres 2017-2020 i obejmuje następujące zadania inwestycyjne. Są to drogi, które 
będziemy realizować w ramach ZIT-ów, jest to pięć odcinków. Łączna kwota na realizację 
tego zadania, to ponad 69.000.000 zł. W ramach WPF montaż finansowy tych zadań, to 
zdobycie środków finansowych z UE w wysokości 59.000.000 zł. Natomiast pozostały wkład 
jest krajowy, który będzie finansowany ze środków budżetów gmin, jak również budżetu 
Powiatu. Jeżeli chodzi o budżet Powiatu, to w ramach realizacji tych zadań drogowych 
Powiat musi wyasygnować środki w wysokości ponad 5.500.000 zł. Następne drogi, które 
będziemy realizować, to dwa odcinki realizowane w ramach PROW-u, te drogi otrzymały już 
dofinansowanie. Realizacja tych zadań w gminach Jeziorany i Biskupiec zaplanowana jest na 
rok 2018. Jeżeli chodzi o łączne nakłady przewidziane do realizacji, to kwota prawie 
2.400.000 zł, z czego pozyskane dofinansowanie, to kwota 1.500.000 zł z UE i wkład Powiatu 
w kwocie 862.000 zł. Następne projekty, które planuje się realizować w ramach zadań 
wieloletnich, to projekt e-geodezja, zabezpieczamy środki na wkład własny w wysokości 
ponad 2.102.000 zł. Modernizacja budynku przy placu Bema 5, planowane nakłady, to kwota 
2.400.000 zł, z czego 2.000.000 zł jest możliwe do pozyskania ze środków europejskich, a 
reszta to nasz wkład krajowy. Kolejne zadanie to budowa hali sportowej przy Zespole Szkół 
w Biskupcu, kwota nakładów planowanych do poniesienia, to kwota ponad 6.000.000 zł, z 
czego Ministerstwo Finansów dofinansuje te zadanie kwotą 1.600.000 zł, Gmina Biskupiec 
1.508.000 zł, a 3.000.000 zł zabezpieczy Powiat Olsztyński. Ostatnim zadaniem 
inwestycyjnym jezt bezpieczny MOF, zadanie które realizujemy we współpracy z Miastem 
Olsztynem. Głównym inwestorem jest Miasto, my zabezpieczamy wkład krajowy w 
wysokości ponad 700.000 zł. Jeżeli chodzi o łączne nakłady finansowe związane z realizacją 
powyższych zadań inwestycyjnych, to planuje się zrealizować ponad 87.000.000 zł w ramach 
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zadań wieloletnich, z czego ponad 70.000.000, to środki zewnętrzne, które Powiat zamierza 
pozyskać. Jeżeli chodzi o sfinansowanie naszego wkładu, to musimy dysponować kapitałem 
w wysokości ponad 12.000.000 zł. Największy ciężar realizacji tych zadań, to lata 2018-2019. 
Kapitał, który zamierzamy pozyskać, częściowo będzie pochodził z kredytu. Jeżeli chodzi o 
planowane kredyty w latach 2017-2020, to Powiat będzie musiał zapożyczyć się na kwotę 
9.880.065 zł. Przyjęte w wieloletniej prognozie finansowej kwoty są spójne z projektem 
uchwały budżetowej na rok 2017.  

Pani Alicja Wąsik odczytała uchwałę Nr RIO.VIII-0120-598/16 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 29 listopada 2016 r. w 
sprawie opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiat w Olsztynie projekcie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2017 - 2033 (uchwała stanowi załącznik 
nr 8 do protokołu). 

Następnie Pani Alicja Wąsik poprosiła Przewodniczącego Komisji Budżetowej o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Mirosław Szostek powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 
2017 - 2033 i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie 
wniosku Komisji Budżetowej o przyjęcie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2017 - 2033. W głosowaniu wzięło udział 23 
radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało 23 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących 
się” nie było. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2017 - 2033 w 
brzmieniu przekazanym radnym. W głosowaniu wzięło udział 23 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 23 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pani 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XX/182/2016 w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2017-2033. 

Załącznik nr  9 
 
 
Pkt 7. Uchwalenie budżetu Powiatu na rok 2017. 
 

Pani Alicja Wąsik poprosiła Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2017 rok. 
 Pani Lucyna Kozikowska powiedziała, że Zarząd Powiatu proponuje przyjęcie 
dochodów na rok 2017 w wysokości 132.819.596 zł. Powyższa kwota zostanie w budżecie 
roku 2017 przeznaczona na: 
- spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek w wysokości 4.292.486 zł, 
- wydatki bieżące naszych jednostek organizacyjnych w wysokości 100.469.068 zł, 
- wydatki majątkowe w wysokości 28.058.042 zł, które w połączeniu z kredytem, który 
planujemy zaciągnąć w wysokości 7.002.486 zł, dadzą wielkość wydatków majątkowych na 
poziomie 35.060.528 zł. 
Na proponowane dochody budżetu składają się: 
- dochody własne w wysokości ponad 47.000.000 zł, w strukturze dochodów stanowią one 
35,9%. Źródłem dochodów własnych są przede wszystkim dochody naszych jednostek 
budżetowych, nasze udziały w podatku dochodowym od osób prawnych i fizycznych, 
- subwencje ogóle wynoszące prawie 43.000.000 zł (32% w strukturze dochodów), 
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- dotacje celowe z Budżetu Państwa na zadania własne i zlecone, wynoszące prawie 
17.000.000 zł (13% w strukturze dochodów), 
- środki z budżetu Unii Europejskiej w wysokości ponad 12.000.000 zł, związane z realizacją 
zadań drogowych, 
- dotacje z Budżetu Państwa na zadania drogowe w ramach Programu Rozwoju Gminnej i 
Powiatowej Infrastruktury Drogowej (kwota 5.469.000 zl), 
- dotacje z gmin i innych powiatów, z którymi wspólnie realizujemy zadania (ponad 
7.630.000 zł). 
Jeżeli chodzi o stronę wydatkową, to zaplanowaliśmy wydatki w kwocie 135.529.596 zł. 
Proponowany projekt budżetu zamykamy deficytem w wysokości 2.710.000 zł. Zadania 
inwestycyjne stanowią kwotę ponad 35.000.000 zł i są one wyższe w stosunku do roku 2016 o 
ponad 20%. Największa część zadań inwestycyjnych będzie realizowana w obszarze drogi 
powiatowe (około 27.000.000 zł). Pozostałe zadania inwestycyjne będą realizowane m.in. w 
obszarach: Oświata – hala sportowa przy Zespole Szkół w Biskupcu i Szpitale – Budowa 
bloku operacyjnego w Szpitalu w Biskupcu. W ramach budżetu na rok 2017 nasze jednostki 
budżetowe otrzymują środki, które zabezpieczają ich bieżące funkcjonowanie w przyszłym 
roku. 
W ramach zmian zaproponowanych w ramach autopoprawką Zarządu na współpracę z 
organizacjami pozarządowymi zostały zabezpieczone środki w wysokości 149.000 zł.  
Pani Skarbnik poinformowała, że proponowany projekt budżetu został przygotowany w 
oparciu o wstępne informacje Ministerstwa Finansów i Rozwoju oraz Urzędu 
Wojewódzkiego na temat wysokości subwencji i dotacji. Budżet 2017 roku zakłada 
zachowanie płynności finansowej przy realizacji wydatków, oczywiście o ile potwierdzą się 
informacje dotyczące subwencji i wpływów w zakresie podatku PIT. 

Pani Alicja Wąsik odczytała uchwałę Nr RIO.VIII-0120-591/16 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 29 listopada 2016 r. w 
sprawie opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiat w Olsztynie projekcie uchwały 
budżetowej Powiatu Olsztyńskiego na 2017 rok (uchwała stanowi załącznik nr 10 do 
protokołu).  

Następnie Pani Alicja Wąsik poprosiła Przewodniczącego Komisji Budżetowej 
o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Mirosław Szostek powiedział, że Komisja Budżetowa, po zapoznaniu się z 
opiniami Komisji stałych, pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Powiatu Olsztyńskiego 
na 2017 rok wraz z następującą poprawką: Komisja Budżetowa, uwzględniając zmiany 
naniesione w rocznym programie współpracy z organizacjami pozarządowymi Powiatu 
Olsztyńskiego z organizacjami pozarządowymi na rok 2017, wnosi o zmianę klasyfikacji 
budżetowej wydatków na udzielanie stypendiów absolwentom gimnazjów, uczniom szkół 
ponagminazjalnych, studentom pochodzącym z terenu powiatu, osiągającym wysokie wyniki 
w nauce i znajdujących się w trudnej sytuacji materialnej, z kwotą 48.000 zł. 

Komisja proponuje przeniesienie ww. wydatku z działu: 854 rozdział 85415 paragraf 
324 Stypendia dla uczniów, do działu: 854 rozdział 85415 paragraf 2360 dotacje celowe z 
budżetu JST, udzielone w trybie art. 221 ustawy, na finansowanie lub dofinasowanie zadań 
zleconych do realizacji organizacjom prowadzącym działalność pożytku publicznego. 

Dodatkowo, w załączniku nr 8 do projektu budżetu pn. „Zestawienie planowanych 
kwot dotacji udzielonych z budżetu JST, realizowanych przez podmioty należące i 
nienależące do sektora finansów publicznych w 2017 r. - dotacje dla podmiotów 
niezaliczonych do sektora finansów publicznych, Komisja proponuje uzupełnienie wykazu 
zadań w rozdziale 85415 o zadanie pn. „Udzielanie stypendiów absolwentom gimnazjów, 
uczniom szkół ponadgimnazjalnych, studentom pochodzącym z terenu powiatu, osiągającym 
wysokie wyniki w nauce i znajdujących się w trudnej sytuacji materialnej - 48.000 zł.” 
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W wyniku wyżej dokonanych zmian deficyt nie ulegnie zmianie, a potrzeby 
kredytowe pozostaną na tym samym poziomie. 

Pan Mirosław Szostek poinformował, że do Komisji Budżetowej wpłynęły wnioski od 
Komisji Gospodarki i radnych powiatowych, które wnioskiem dalej idącym zostały 
przekazane Zarządowi Powiatu do realizacji w trakcie roku 2017. Były to następujące 
wnioski: 
1) wniosek o wprowadzenie do budżetu dwóch dodatkowych inwestycji (łączny koszt około 

300.000 zł):  
- budowa parkingu i ogrodzenia przy Zespole Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym 

Mieście, 
- przebudowa odcinka drogi powiatowej Nr 1203N Stare Kawkowo – Pupki, etap II. 
2) wniosek o ujęcie w budżecie przebudowy drogi powiatowej nr 1441N w miejscowości 

Wymój gm. Stawiguda od budynków Wymój nr 1 do nr 22 (koszt około 210.000 zł). 
3) wniosek o ujęcie w budżecie środków na opracowanie dokumentacji budowy chodnika dla 

pieszych przy drodze powiatowej Nr 1458N w miejscowości Rasząg (koszt: 50.000 zł). 
4) wniosek o ujęcie w budżecie wykonania nakładki bitumicznej i utwardzenia 

pobocza/wykonania chodnika na drodze powiatowej Nr 1322N we Franknowie gm. 
Jeziorany (koszt: 187.018, 61 zł). 

Pani Alicja Wąsik zapytała, czy ktoś z radnych chciałyby zabrać głos. 
Pani Grażyna Gałęziewska zgłosiła wniosek o przegłosowanie wniosku Komisji 

Gospodarki z dnia 30 listopada 2016 r., na którym Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2017 rok wraz z poprawką polegającą na wprowadzeniu 
do budżetu dwóch dodatkowych inwestycji: 
- budowa parkingu i ogrodzenia przy Zespole Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym 
Mieście, 
- Przebudowa odcinka drogi powiatowej Nr 1203 Stare Kawkowo – Pupki, etap II. 

Jako źródło sfinansowania ww. inwestycji Komisja Gospodarki proponuje 
przesunięcie kwoty 300.000 zł z projektu „e-geodezja”, w związku z odsunięciem w czasie 
terminu realizacji projektu. 

Pan Andrzej Abako powiedział, że wniosek Komisji Gospodarki nie uzyskał 
wsparcia na Komisji Budżetowej, ale to był jedyny wniosek ze wskazaniem źródeł 
finansowania. Jedyny wniosek zgłoszony w sposób poprawny, by móc nad nim procedować 
dalej. Wszystkie pozostałe wnioski złożone na Komisjach nie wskazywały źródeł, w związku 
z tym były wnioskami tylko życzeniowymi. Pan radny powiedział, że wspiera ten wniosek 
Komisji Gospodarki, dlatego, że był to jedyny dobrze zgłoszony wniosek, z uzasadnieniem i 
wskazaniem źródeł. Zarząd również nie podnosił, że te pieniądze zaburzą funkcjonowanie 
budżetu na rok 2017. Komisja Budżetowa nie przychyliła się do wniosku Komisji 
Gospodarki, ale Rada Powiatu może postąpić inaczej. W związku z tym bardzo serdecznie 
prosi o wsparcie tego wniosku. 

Pani Grażyna Gałęziewska podkreśliła, ze Komisja Gospodarki jest największą 
Komisji Rady Powiatu, liczy 12 osób i wszyscy jednogłośnie zagłosowali za przyjęciem 
wniosku w tym kształcie. 

Pan Wacław Dąbrowski powiedział, że deficyt budżetowy, to też źródło 
finansowania. Dlatego prosi Pana radnego Abako, by nie mówił, że inne wnioski nie 
wskazywały źródeł finansowania i nie wprowadzać radnych w błąd. 

Pani Joanna Michalska powiedziała, że Zarząd Powiatu nie miał okazji zapoznać się 
z wnioskiem i nie wydał opinii, czy przychyla się do przesunięcia tych 300.000 zł, czy też nie. 
Nie można więc mówić, że nie było w tej kwestii sprzeciwu ze strony Zarządu, ponieważ to w 
ogóle na Zarządzie nie stawało i Zarząd nie wydał w tej sprawie opinii. 
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Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że jako Przewodnicząca Zarządu niestety nie 
może się zgodzić z tym, co powiedziała Pani Wicestarosta, ponieważ po procedowaniu 
projektu budżetu przez Komisję Budżetową, wnioski Komisji zostały przedłożone Zarządowi. 
Wnioski Komisji zostały odczytane i padło z jej strony pytanie, czy uwzględniamy wnioski i 
zmieniamy budżet, czy też nie. Zdanie członków Zarządu było jednoznaczne, że nie. 

Pan Andrzej Abako powiedział, że chciałby się wymądrzać, ale ustawa zabrania 
radnemu wskazywania deficytu, jako źródła finansowania, do tego uprawniony jest tylko 
Zarząd. Radny musi wskazać, z jakiej pozycji zabrać pieniądze, by sfinansować jego wniosek. 
Pan radny podkreślił, że nie twierdzi, że wnioski złożone na Komisji Budżetowej są 
wnioskami niedobrymi, czy niezasadnymi. One wszystkie są jak najbardziej zasadne do 
realizacji w roku 2017, w tym zresztą kierunku zmierzała Komisja Budżetowa, by w trakcie 
roku budżetowego Zarząd z wolnych środków, w pierwszej kolejności te wnioski realizował.  

Pan Mirosław Szostek powiedział, że jako Przewodniczący Komisji Budżetowej 
chciałby powiedzieć, że też był za tym wnioskiem, ale po wpłynięciu innych wniosków ze 
strony radnych uznał za stosowne, aby jednym, najdalej idącym wnioskiem przekazać to 
wszystko Zarządowi Powiaty, by w chwili pojawienia się wolnych środków w roku 2017 
zostało zrealizowane. Pan radny powiedział, że myśli, iż jest to najbardziej sprawiedliwa 
decyzja Komisji Budżetowej. 

Pan Wacław Dąbrowski powiedział, że uchwała Rady Powiatu w zakresie trybu 
procedowania nad budżetem jest zgodna z prawem, nikt jej nie uchylił i zwiększanie deficytu 
jest możliwe. Wniosek radnego to tylko propozycja, od tego jest Zarząd, żeby dalej nad tym 
wnioskiem pracował. Na Komisji Budżetowej zgłoszone 3 wnioski, Komisja miała prawo je 
przegłosować i skierować na Zarząd, zdecydowała, że zostawiamy je w dyspozycji Zarządu i 
w czasie realizacji budżetu wracamy do sprawy. Sprawa powinna być zamknięta, podjęliśmy 
taką a nie inną decyzję i trzeba to uszanować. 

Pani Alicja Wąsik powiedziała, że dzisiaj radni też mają prawo zgłaszania wniosków 
i będziemy podejmować decyzje. 

Pan Jan Żemajtys powiedział, że w miesiącu sierpniu zgłosił formalny wniosek do 
Komisji Gospodarki, Komisja go przegłosowała, ale wniosek przepadł. Pan radny powiedział, 
że nie ma o to pretensji. Zarząd podjął taką a nie inną decyzję i trudno. Teraz na Komisji 
Budżetowej zapadła wspólna decyzja, by te 5 inwestycji weszły do realizacji w trakcie roku 
budżetowego z oszczędności. Pierwsza inwestycja, to był temat Szpitala w Dobrym Mieście, 
potem temat drogi w Nowym Kawkowie, następnie jego wniosek itd. Pan radny powiedział, 
że on też mógł wskazać źródło finansowania, mógł chociażby wskazać wynagrodzenia 
pracowników i teoretycznie byłby w porządku. Dlatego jego propozycja jest taka, by nie 
zakłócać spokoju w tym dzisiejszym dniu. Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
budżet, skierowała 5 propozycji do realizacji w trakcie przyszłego roku z dodatkowych 
przychodów lub oszczędności i tak zostawmy. Roboty budowlane i tak do maja się nie 
zaczną, dlatego on proponuje, by zostawić budżet taki, jaki jest. Pan radny zapytał również, 
czy Gmina Jonkowo powinna włożyć w ramach ZIT-ów wkład 470.000 zł, czy ten temat 
został przez Wójta uruchomiony i gmina nas wspomoże, czy też nie? 

Pan Wojciech Ruciński powiedział, że w związku z tym, że Zarząd jest w komplecie, 
bardzo prosi Panią Przewodniczącą o zarządzenie 10 minut przerwy a Panią Starostę o 
zwołanie nadzwyczajnego posiedzenia Zarządu.  

Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że jeżeli Pani Przewodnicząca zarządzi 
przerwę, to oczywiście Zarząd może się spotkać. Pani Starosta zapytała, jak to powinno 
zostać przeprowadzone proceduralnie, czy wiosek o przerwe powinien zostać przegłosowany? 

Pani Alicja Wąsik poinformowała, że zgodnie z uchwała w sprawie prac nad 
projektem uchwały budżetowej stanowi, że rozpatrzenie na Sesji Rady Powiatu projektu 
uchwały budżetowej obejmuje w szczególności: 
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1) przedstawienie przez Zarząd Powiatu projektu uchwały budżetowej wraz 
z autopoprawką, 

2) przedstawienie przez Przewodniczącego Komisji ds. budżetu opinii i wniosków 
dotyczących projektu uchwały budżetowej, 

3) uzasadnienie przez Zarząd Powiatu nieuwzględnionych zmian zgłoszonych przez 
Przewodniczącego Komisji ds. budżetu, 

4) przedstawienie przez Przewodniczącego Rady Powiatu opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej, 

5) dyskusję - w przypadku zgłoszenia, w trakcie trwania sesji budżetowej, wniosku 
o wprowadzenie zmiany do projektu budżetu wnioskodawca wskazuje źródło jego 
finansowania, Przewodniczący Rady Powiatu ogłasza przerwę w obradach i kieruje 
powyższy wniosek do Komisji ds. budżetu w celu zaopiniowania oraz do Zarządu 
Powiatu w celu ewentualnego uwzględnienia w projekcie budżetu. Po przerwie 
Przewodniczący Komisji ds. budżetu informuje o opinii Komisji w sprawie 
wniosku, a Zarząd przedstawia informację o uwzględnieniu bądź nieuwzględnieniu 
wniosku w projekcie budżetu, 

6) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej uwzględniającym wszystkie 
zaproponowane przez Zarząd poprawki.  
Pan Sebastian Bentkowski, Radca Prawny powiedział, że zgodnie z ustawą o 

finansach publicznych projekt budżetu przygotowany przez Zarząd Powiatu został 
przedłożony Regionalnej Izbie Obrachunkowej i one jest podstawowym dokumentem, który 
podlega badaniu. Oczywiście radni mogą zgłaszać poprawki, nawet na sesji o ile oczywiście 
one nie modyfikują wielkości dochodów, wydatków, a przede wszystkim deficytu 
budżetowego. To jest podstawa, której nie można ruszyć. Trzeba tez pamiętać, że uchwała 
trybowa jest z 2010. Od tego roku nastąpiły zmiany w ustawie o finansach publicznych, a 
także pojawiło się orzecznictwo, które nadało nieco większy rygoryzm procedurze 
budżetowej, z naciskiem na to, by ten projekt zarządowy nie był „przewracany”,  by opinia 
RIO nie dotyczyła innego dokumentu, niż ten o którym mówimy na sesji. W związku z 
powyższym, jeśli Komisja zgłosiła poprawkę na sesji, to on powinien być normalnie 
procedowany. 

Pan Wacław Dąbrowski powiedział, że to jest ten sam wniosek, który był już 
omawiany przez Komisję Budżetową. 

Pan Sebastian Bentkowski powiedział, że Komisja nie może w tym przypadku 
decydować za wnioskodawcę, który chce mimo to zgłosić poprawkę do budżetu. To musi 
zostać rozstrzygnięte w drodze głosowania. Pan Bentkowski powiedział, że uchwała trybowa 
co prawda przewiduje skierowanie wniosku złożonego na sesji do Komisji, ale wobec tego, że 
ten wniosek był już przedmiotem obrad tej Komisji, to nie widzi przeciwwskazań, by poddać 
go pod głosowanie, bez ponownego kierowania do Komisji Budżetowej.  

Pan Andrzej Abako odczytał art. 240 ustawy o finansach publicznych. 
Pani Grażyna Gałęziewska powiedziała, że chciałaby ponowić swój wniosek o 

przegłosowanie wniosku Komisji Gospodarki. 
Ponieważ więcej głosów nie było Pani Alicja Wąsik powiedziała, że wobec tego 

przystępujemy do głosowania. Pani Przewodnicząca poprosiła radcę prawnego o opinię, czy 
w pierwszej kolejności powinna poddać pod głosowanie wniosek Komisji Budżetowej, który 
nie ujmuje wniosku Komisji Gospodarki, czy też najpierw powinien zostać przegłosowany 
wniosek Komisji Gospodarki. 

Pan Andrzej Abako powiedział, że przeprasza, iż wyręcza Pana Mecenasa, a w jego 
opinii Komisja Budżetowa postawiła jeden wniosek z autopoprawką dotycząca 48.000 zł i to 
możemy głosować bez żadnego odrzucania. Natomiast Komisja Gospodarki wprowadziła 
nowy wniosek i też należy go przegłosować. Dlatego jego zdaniem Rada powinna w 
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pierwszej kolejności przegłosować wniosek Komisji Budżetowej i poprawkę dotyczącą 
48.000 zł a następnie wniosek Komisja Gospodarki w sprawie 300.000 zł. 

Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie wniosku Komisji Budżetowej o 
przyjęcie projektu uchwały w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2017 rok wraz z 
poprawką dotyczącą 48.000 zł.  

W trakcie głosowania radni zaczęli zgłaszać uwagi, że nie mają jasności, co do 
przedmiotu głosowania.  

Pani Małgorzata Chyziak zaproponowała, by może ponownie został odczytany 
wniosek Komisji Budżetowej, by radni wiedzieli, nad czym głosują. 

Pan Jerzy Laskowski odczytał zapis Statutu Powiatu, zgodnie z którym, „na sesji 
Rady Powiatu sprawozdanie komisji przedstawia wybrany przez komisję radny 
sprawozdawca, który w szczególności informuje Radę Powiatu o wnioskach i poprawkach 
proponowanych do przyjęcia przez komisję oraz o opiniach, wnioskach i poprawkach nie 
przyjętych przez komisję, a także o motywach ich odrzucenia. Radny sprawozdawca nie może 
przedstawiać innych wniosków i poprawek niż zamieszczone w sprawozdaniu komisji”. 
Następny punkt mówi, że: „Wnioski i propozycje poprawek nie przyjęte przez komisję 
sprawozdawczą w jej sprawozdaniu mogą być zgłoszone przez wcześniejszych ich 
wnioskodawców jako wnioski mniejszości. Wnioski mniejszości, jak inne wnioski i 
propozycje poprawek, nie zgłoszone przez komisję sprawozdawczą w jej sprawozdaniu, 
głosuje się tylko w przypadku nie przyjęcia przez Radę Powiatu wniosków lub propozycji 
poprawek komisji sprawozdawczej w trybie określonym w § 16 ust. 4.  

Pani Alicja Wąsik zarządziła 10-minutową przerwę w obradach. 
Po wznowieniu obrad Pani Alicja Wąsik powiedziała, że wiedza została uzupełniana i 

ze względu na to że poprzednie głosowanie było cząstkowe i niepoliczone to zarządza 
reasumpcję głosowania. W głosowaniu wzięło udział 23 radnych. Za przyjęciem wniosku 
głosowało 20 radnych,  1 radny było  „przeciw”, 2 radnych „wstrzymało się” od głosu. Pani 
Przewodnicząca poinformowała, że wniosek o reasumpcję głosowania został przyjęty.  
 Pan Tadeusz Plawgo zgłosił wniosek formalny o przedstawienie jaki był problem w 
tej chwili uzgodniony między Zarządem, prawnikiem i Panią Przewodniczącą. 
 Pan Sebastian Bentkowski wyjaśnił, że problem prawny dotyczył samej kwestii 
zarządzonego głosowania, tzn. nie zostało jasno przekazane radnym nad czym radni mają 
głosować, bo jedni radni myśleli że głosują nad wnioskiem Komisji Gospodarki a inni że nad 
wnioskiem Komisji Budżetowej i  ze względu na tą niejasność należało powtórzyć 
Glosowanie. Radni muszą wiedzieć dokładnie za czym głosują. Radni musza świadomie 
podjąć właściwe rozstrzygnięcia. 

Pani Alicja Wąsik podziękowała za wyjaśnienia i zarządziła glosowanie nad 
wnioskiem Komisji Budżetowej, który nie uwzględnia wniosku zgłoszonego przez Komisje 
Gospodarki oraz pozostałych radnych. Pani Przewodnicząca wyjaśniła, że jeśli zagłosujemy 
za przyjęciem tego wniosku to nie będziemy mogli głosować wniosku Komisji Gospodarki 
oraz wniosków pozostałych radnych.  

Pan Jan Żemajtys poprosił aby Pan Przewodniczący Szostek jeszcze raz odczytał 
wniosek Komisji Budżetowej, żeby radni mieli pełną świadomość za czym głosują, bo on się 
w tej chwili już zgubił.  

Pan Mirosław Szostek stwierdził, że Pani Przewodnicząca wyraźnie powiedziała, za 
czym będziemy teraz głosowali.  

Pan Wacław Dąbrowski poprosił aby Pan Przewodniczący Komisji Budżetowej 
jeszcze raz odczytał tekst wniosku Komisji budżetowej wraz z autopoprawką.  

Pani Alicja Wąsik poprosiła o odczytanie wniosku Komisji Budżetowej. 
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Pan Mirosław Szostek powiedział, że Komisja Budżetowa Komisja Budżetowa, po 
zapoznaniu się z opiniami Komisji stałych, pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Powiatu 
Olsztyńskiego na 2017 rok wraz z następującą poprawką: Komisja Budżetowa, uwzględniając 
zmiany naniesione w rocznym programie współpracy z organizacjami pozarządowymi 
Powiatu Olsztyńskiego z organizacjami pozarządowymi na rok 2017, wnosi o zmianę 
klasyfikacji budżetowej wydatków na udzielanie stypendiów absolwentom gimnazjów, 
uczniom szkół ponagminazjalnych, studentom pochodzącym z terenu powiatu, osiągającym 
wysokie wyniki w nauce i znajdujących się w trudnej sytuacji materialnej, z kwotą 48.000 zł. 

Komisja proponuje przeniesienie ww. wydatku z działu: 854 rozdział 85415 paragraf 
324 Stypendia dla uczniów, do działu: 854 rozdział 85415 paragraf 2360 dotacje celowe z 
budżetu JST, udzielone w trybie art. 221 ustawy, na finansowanie lub dofinasowanie zadań 
zleconych do realizacji organizacjom prowadzącym działalność pożytku publicznego. 

Dodatkowo, w załączniku nr 8 do projektu budżetu pn. „Zestawienie planowanych 
kwot dotacji udzielonych z budżetu JST, realizowanych przez podmioty należące i 
nienależące do sektora finansów publicznych w 2017 r. - dotacje dla podmiotów 
niezaliczonych do sektora finansów publicznych, Komisja proponuje uzupełnienie wykazu 
zadań w rozdziale 85415 o zadanie pn. „Udzielanie stypendiów absolwentom gimnazjów, 
uczniom szkół ponadgimnazjalnych, studentom pochodzącym z terenu powiatu, osiągającym 
wysokie wyniki w nauce i znajdujących się w trudnej sytuacji materialnej - 48.000 zł.” 

W wyniku wyżej dokonanych zmian deficyt nie ulegnie zmianie, a potrzeby 
kredytowe pozostaną na tym samym poziomie. 

Komisja Budżetowa przedkłada Zarządowi Powiatu wnioski do projektu budżetu na 
rok 2017, zgłoszone przez komisje Rady Powiatu oraz radnych: 

1) wniosek o wprowadzenie do budżetu dwóch dodatkowych inwestycji (łączny koszt 
około 300.000 zł):  

2) budowa parkingu i ogrodzenia przy Zespole Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym 
Mieście, 

3) przebudowa odcinka drogi powiatowej Nr 1203N Stare Kawkowo – Pupki, etap II. 
4) wniosek o ujęcie w budżecie przebudowy drogi powiatowej nr 1441N w miejscowości 

Wymój gm. Stawiguda od budynków Wymój nr 1 do nr 22 (koszt około 210.000 zł). 
5) wniosek o ujęcie w budżecie środków na opracowanie dokumentacji budowy 

chodnika dla pieszych przy drodze powiatowej Nr 1458N w miejscowości Rasząg 
(koszt: 50.000 zł). 

6) wniosek o ujęcie w budżecie wykonania nakładki bitumicznej i utwardzenia 
pobocza/wykonania chodnika na drodze powiatowej Nr 1322N we Franknowie gm. 
Jeziorany (koszt: 187.018, 61 zł). 
Komisja Budżetowa przedkłada ww. wnioski do dyspozycji Zarządu Powiatu, do 

realizacji w pierwszej kolejności w trakcie roku 2017, w miarę pojawiania się nowych 
środków budżetowych. Komisja Budżetowa, po zapoznaniu się z opiniami Komisji stałych, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Olsztyńskiego na lata 2017 – 2033. 

Pan Wojciech Ruciński stwierdził, że odczytanego wniosku Komisji wynika że 
jedyną autopoprawką jest 48.000 zł, natomiast pozostałe wnioski jakie odczytał Pan 
Przewodniczący to jest tylko sugestia do Zarządu żeby Zarząd w przyszłym roku się 
zastanowił, a wniosek Komisji Gospodarki polega na tym żeby te dwie inwestycje wpisać do 
budżetu więc to są jakby dwie różne rzeczy. Pan radny stwierdził, że wydaje się mu że w tym 
wypadku powinniśmy przegłosować wniosek Komisji Gospodarki.  

Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie nad wnioskiem Komisji Budżetowej, który 
nie uwzględnia wniosku zgłoszonego przez Komisje Gospodarki oraz pozostałych radnych. 
W głosowaniu wzięło udział 23 radnych. Za przyjęciem wniosku Komisji Budżetowej 
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głosował 2 radny, 16 radny było „przeciw”, 3 radnych „wstrzymało się” od głosu. Pani 
Przewodnicząca poinformowała, że wniosek nie został przyjęty.  
 Następnie Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie za wnioskiem Komisji 
Gospodarki. W głosowaniu wzięło udział 23 radnych. Za przyjęciem wniosku Komisji 
Gospodarki głosował 19 radny, 1 radny było „przeciw” 3 radnych „wstrzymało się” od głosu. 
Pani Przewodnicząca poinformowała, że wniosek nie został przyjęty. 

Następnie Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie  
Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie 

budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2017 rok wraz z autopoprawka Zarządu i poprawką. W 
głosowaniu wzięło udział 23 radnych. Za przyjęciem uchwały głosował 21 radny, 1 radny 
było „przeciw”, 1 radny „wstrzymał się” od głosu. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że 
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XX/183/2016 w sprawie budżetu 
Powiatu Olsztyńskiego na 2017 rok. 

Załącznik nr 11 
 

Pani Alicja Wąsik stwierdził, że w związku z tym, że nanieśliśmy zmiany w budżecie 
Powiatu, to w tym momencie niespójna jest nasza uchwała dotycząca Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Olsztyńskiego, w związku z powyższym Pan mecenas wyjaśni, co należy 
teraz zrobić. 

Pan Sebastian Bentkowski powiedział, że nie trzeba by było zmieniać wieloletniej 
prognozy finansowej o ile nie zmieniałby się załącznik przedsięwzięć inwestycyjnych. W 
naszym przypadku ten załącznik się zmienia. Prawo mówi, że wieloletnia prognoza finansowa 
musi być spójna z budżetem. W kontekście poprawki, która została wprowadzona do budżetu, 
byłaby niespójna, a wiec obarczona wadą prawną, którą trzeba usunąć. W związku z 
powyższym należy ponownie przegłosować wieloletnią prognozę finansową z 
uwzględnieniem zmiany wprowadzonej do budżetu. 

Pani Alicja Wąsik powiedziała, że przystępujemy do ponownego głosowania na 
Wieloletnią Prognozą Finansowa Powiatu Olsztyńskiego na lata 2017-2033 z uwzględnieniem 
zmian wynikających z przyjętej poprawki do budżetu. 

W głosowaniu wzięło udział 23 radnych. Za przyjęciem uchwały w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2017-2033 głosowało 22 
radnych, 1 radny był „przeciw” i głosów „wstrzymujących się” nie było. Pani 
Przewodnicząca stwierdziła, że Wieloletnia Prognoza Finansowa Powiatu Olsztyńskiego na 
lata 2017-2033 została przyjęta większością głosów. 
 
Pkt 8. Gospodarowanie mieniem Powiatu. 
 

Pani Alicja Wąsik poprosiła Panią Starostę o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Olsztyńskiego na rzecz Gminy Biskupiec (druk nr 124). 

Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że temat dotyczy dwóch dróg. Na działce 
leżącej na terenie gminy Biskupiec jest jedna droga, która jest naniesiona na mapy, oraz 
druga, która jest wyjeżdżona przez mieszkańców i urządzona przez gminę. Żeby 
uporządkować ten stan padła propozycja zamiany nieruchomości pomiędzy samorządami. 
Zamian odbywa się w formie darowizny jednej nieruchomości przez Powiat na rzecz gminy i 
drugiej przez gminę na rzecz Powiatu. 

Pani Alicja Wąsik poprosiła Przewodniczącą Komisji Gospodarki o przedstawienie 
sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 
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Pani Grażyna Gałęziewska powiedziała, że Komisja Gospodarki pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jego przyjęcie bez poprawek.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie 
wniosku Komisji Gospodarki o przyjęcie projektu uchwały bez poprawek. W głosowaniu 
wzięło udział 23 radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało 23 radnych, głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się od głosu” nie było. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Olsztyńskiego na rzecz Gminy Biskupiec, w brzmieniu przekazanym radnym. W 
głosowaniu wzięło udział 23 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 23 radnych, głosów 
„przeciw” i „wstrzymujących się od głosu” nie było. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że 
wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XX/184/2016 w sprawie wyrażenia 
zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 
Olsztyńskiego na rzecz Gminy Biskupiec. 

Załącznik nr 12 
 
Pkt 9. Ustalenie zasad i trybu przyznawania nagród i wyróżnień za wybitne osiągnięcia 
sportowe oraz za osiągnięcia w działalności sportowej. 
 

Pani Alicja Wąsik poprosiła Panią Starostę o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie ustalenia zasad i trybu przyznawania nagród i wyróżnień za wybitne osiągnięcia 
sportowe oraz za osiągnięcia w działalności sportowej (druk nr 125). 

Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że projekt uchwały dotyczy trybu wyboru 
Sportowca Roku w Powiecie. W związku z tym, że w roku ubiegłym zaszło pewne 
nieporozumienie, polegające na tym, że nie można było osobie nieletniej, która otrzymała 
najwyższe wyróżnienie wręczyć nagrody pieniężnej, pojawił się pomysł by przepracować 
odrobinę regulamin przyznawania nagród i wyróżnień za wybitne osiągnięcia sportowe oraz 
za osiągnięcia w działalności sportowej. Do prac nad regulaminem przystąpił Wydział oraz 
Komisja Edukacji. Efektem tych prac jest przedkładany dzisiaj projekt uchwały. Jeśli pojawią 
się szczegółowe pytania, co do zaproponowanych rozwiązań, to Pani Dyrektor Barbara Guga 
udzieli wyczerpujących wyjaśnień. 

Pani Alicja Wąsik poprosiła Przedstawiciela Komisji Edukacji, Kultury, Kultury 
Fizycznej i Promocji o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pani Grażyna Grzegorzewska powiedziała, że Komisja Edukacji pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jego przyjęcie bez poprawek. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie 
wniosku Komisji Edukacji o przyjęcie projektu uchwały bez poprawek. W głosowaniu wzięło 
udział 23 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 23 radnych, głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się” nie było. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że wniosek został przyjęty 
jednogłośnie. 

Następnie Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w 
sprawie ustalenia zasad i trybu przyznawania nagród i wyróżnień za wybitne osiągnięcia 
sportowe oraz za osiągnięcia w działalności sportowej. W głosowaniu wzięło udział 23 
radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 23 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących 
się” od głosu nie było. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
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Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XX/185/2016 w sprawie ustalenia 
zasad i trybu przyznawania nagród i wyróżnień za wybitne osiągnięcia sportowe 
oraz za osiągnięcia w działalności sportowej. 

Załącznik nr 13 
 
Pkt 10. Określenie zadań i przeznaczenia na nie środków z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 
 

Pani Alicja Wąsik poprosiła Panią Wiesławę Zimoląg, Zastępcę Dyrektora 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Olsztynie, o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie określenia zadań i przeznaczenia na nie środków z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2017 (druk nr 126). 
 Pani Wiesława Zimoląg powiedziała, że projekt uchwały na rok 2017 przygotowany 
został na podstawie limitu środków finansowych przyznanych przez PFRON w roku 2016 
i prognozowanych wydatków w roku 2017. W związku z powyższym proponujemy kwotę 
3.273.932 zł. Jest to kwota szacunkowa, ponieważ dokładna kwota, jaka będzie przyznana 
Powiatowi Olsztyńskiemu na rok 2017 będzie znana w marcu. Wówczas zostanie 
przygotowana zmiana uchwały Rady Powiatu, która uszczegółowi zasady realizacji zadań 
realizowanych ze środków PFRON. 

Pani Alicja Wąsik poprosiła Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Janusz Radziszewski powiedział, że Komisja Spraw Społecznych pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jego przyjęcie bez poprawek.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie 
wniosku Komisji Spraw Społecznych o przyjęcie projektu uchwały w sprawie określenia 
zadań i przeznaczenia na nie środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych na rok 2017 bez poprawek. W głosowaniu wzięło udział 23 radnych. Za 
przyjęciem wniosku głosowało 23 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie 
było. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w 
sprawie określenia zadań i przeznaczenia na nie środków z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2017, w brzmieniu przekazanym radnym w 
materiałach sesyjnych. W głosowaniu wzięło udział 23 radnych. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 23 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pani 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XX/186/2016 w sprawie określenia 
zadań i przeznaczenia na nie środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych na rok 2017. 

Załącznik nr 14 
 
Pkt 11. Udzielenie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego. 
 

Pani Alicja Wąsik poprosiła Panią Starostę o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko – 
Mazurskiego. 

Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że pomoc finansowa samorządowi 
województwa dotyczy sieci szerokopasmowej. Temat ten nie jest na obcy. Z uwagi na to, że 
porozumieniu zawieranym pomiędzy samorządami województwa i powiatu nie można było 
zawrzeć informacji o udzielaniu tej pomocy przez wiele lat, zmuszeni jesteśmy co roku temat 
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ponawiać. Kwota pomocy corocznie się zmienia w zależności od wyliczenia kwoty opłat za 
zajęcie pasa drogowego. Na rok 2017 kwota ta wynosi 153.869 zł, jest to równowartość 
opłaty za zajęcie pasa drogowego dróg powiatowych. 

Pani Alicja Wąsik poprosiła Przewodniczącego Komisji Budżetowej o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Mirosław Szostek powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jego przyjęcie bez poprawek.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie 
wniosku Komisji Budżetowej o przyjęcie projektu uchwały bez poprawek. W głosowaniu 
wzięło udział 23 radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało 19 radnych, głosów „przeciw” 
nie było, 4 radnych „wstrzymało się” od głosu. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że wniosek 
został przyjęty większością głosów. 

Następnie Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko – 
Mazurskiego, w brzmieniu przekazanym radnym. W głosowaniu wzięło udział 23 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 20 radnych, głosów „przeciw” nie było, 3 radnych 
„wstrzymało się” od głosu. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta 
większością głosów. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę XX/187/2016 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko – Mazurskiego. 

Załącznik nr 15 
 
Pkt 12. Zmiany kategorii dróg powiatowych. 
 

Pani Alicja Wąsik poprosiła Panią Starostę o przedstawienie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie zaliczenia drogi na terenie Gminy Jeziorany do kategorii 
dróg powiatowych. 

Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że temat ten stawał już na sesji Rady Powiatu 
oraz na sesji rady Miejskiej w Jezioranach. Niestety wkradł się błąd do uchwał obu Rad, który 
teraz należy sprostować. Błędny jest numer drogi, zamiast 163352N powinien być numer 
163532N. Jest to droga, która będzie przejęta przez gminę Jeziorany. Rada Miejska w 
Jezioranach sprostowała już tę omyłkę pisarską na sesji, która odbyła się 26 listopada, 
natomiast dzisiaj robi to Rada Powiatu. 

Pani Alicja Wąsik poprosiła Przewodniczącą Komisji Gospodarki o przedstawienie 
sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pani Grażyna Gałęziewska powiedziała, że Komisja Gospodarki pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jego przyjęcie bez poprawek.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie 
wniosku Komisji Gospodarki o przyjęcie projektu uchwały bez poprawek. W głosowaniu 
wzięło udział 23 radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało 23 radnych, głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się od głosu” nie było. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie zaliczenia drogi na terenie Gminy Jeziorany do kategorii 
dróg powiatowych, w brzmieniu przekazanym radnym. W głosowaniu wzięło udział 23 
radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 23 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących 
się od głosu” nie było. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że wniosek został przyjęty 
jednogłośnie. 
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Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XX/188/2016 zmieniająca uchwałę 
w sprawie zaliczenia drogi na terenie Gminy Jeziorany do kategorii dróg 
powiatowych. 

Załącznik nr 16 
 
Pkt 13. Prace Komisji Rady Powiatu. 
 

Pani Alicja Wąsik poprosiła Pana Tadeusza Plawgo, Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej, o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na rok 2017 (druk nr 127). 

Pan Tadeusz Plawgo powiedział, że zaproponowany Radzie Powiatu plan pracy 
Komisji Rewizyjnej jest trzecim planem rocznym, jaki stworzyła Komisja Rewizyjna w tej 
kadencji. Dotychczasowa praca członków Komisji Rewizyjnej powinna być oceniona bardzo 
dobrze, ponieważ wszyscy członkowie Komisji, zarówno w roku obecnym, jak i poprzednim 
wykazywali się bardzo dużą aktywnością, wnikliwością i dyscyplina organizacyjną. Pan 
Plawgo powiedział, że za to wszystko członkom Komisji Rewizyjnej bardzo dziękuje. Pan 
Przewodniczący podkreślił, że dotychczasowa praca uzmysłowiła członkom Komisji, że 
Komisja Rewizyjna nie jest komisją śledczą, ale organem oceniającym pracę, składającym 
pewne uwagi i wnioski, ale raczej pozytywnie nastawionym do kontrolowanych jednostek. 
Spotykając się z przedstawicielami różnych wydziałów i instytucji Komisja zdobywa 
informacje o tym, co się w tych jednostkach dzieje. Ogólny klimat jest pozytywny. Mimo że 
kontrolującym jest Komisja Rewizyjna, to kontrole przeprowadzane są w formie rozmów, 
prowadzonych w miłej atmosferze. Pan Przewodniczący powiedział, że propozycja planu 
pracy Komisji na rok 2017 obejmuje szereg obszarów. Podkreślił, że w tworzeniu tego planu 
bardzo aktywny udział brały Panie radne Grażyna Gałęziewska i Grażyna Grzegorzewska 
oraz Pan radny Jarosław Wolak, którzy złożyli wiele pomysłów. Pan Plawgo powiedział w 
roku 2017 Komisja zrezygnowała z kontroli dotyczącej realizacji uchwał, oraz rozpatrywania 
skarg i wniosków, ponieważ po dwukrotnym kontrolowaniu tego obszaru, Komisja nie ma już 
wątpliwości, że urząd w tym zakresie dobrze pracuje. Również dwie kontrole 
przeprowadzone w poprzednich latach w Powiatowej Służbie Drogowej zakończyły się 
pozytywnymi opiniami i oceną świadczącą o poprawie pracy tej jednostki. Następnie Pan 
Tadeusz Plawgo odczytał propozycje planu kontroli Komsiji Rewizyjnej na 2017 roku:  
1) Ocena realizacji budżetu Powiatu – opiniowanie wykonania budżetu, wystąpienie 

z wnioskiem w sprawie udzielenia/nieudzielenia absolutorium Zarządowi, 
2) Kontrola Powiatowej Służby Drogowej w zakresie wydatkowania środków związanych 

z utrzymaniem i remontami dróg, 
3) Kontrola wydatkowania środków finansowych na aktywizację zawodową przez Urząd 

Pracy Powiatu Olsztyńskiego, 
4) Ocena finansowania i wydatkowania środków w ramach promocji powiatu,  
5) Ocena i analiza stanu kadrowego, pracowniczego i płacowego w Starostwie Powiatowym 

w Olsztynie w latach 2014-2016, 
6) Ocena funkcjonowania Powiatowej Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej z 

uwzględnieniem punktów konsultacyjnych, 
7) Kontrole doraźne wykonywane przez Komisję Rewizyjną (według potrzeb, za zgodą Rady 

Powiatu) nieprzewidziane w rocznym planie kontroli, 
8) Przygotowanie projektu planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2018 

i przedłożenie Radzie Powiatu. 
 Pani Alicja Wąsik poprosiła o zabranie głosu Panią Starostę. 
 Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że zgodnie z wymogiem Statutowym projekt 
uchwały przedłożony przez Komisję Rewizyjną został przedłożony Zarządowi Powiatu na 
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posiedzeniu, podczas którego kierowane były do Rady materiały sesyjne. Wszyscy 
doceniamy pracę Komisji, w najbliższym czasie poukładamy jeszcze współpracę z Komisją, 
by lepiej korzystać z jej pracy. Zarząd przyjął propozycje planu pracy przedłożone przez 
Komisję do wiadomości. 
 Pani Grażyna Gałęziewska powiedziała, że Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
pochwalił jej członków, ale ona też musi powiedzieć, że z Panem Przewodniczącym bardzo 
dobrze się członkom Komisji pracuje. Pan Przewodniczący jest bardzo rzetelny, dokładny w 
tym co robi. Dziękujemy za tę współpracę.   

Ponieważ więcej głosów nie było Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie 
przyjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2017, w 
brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. W głosowaniu wzięło udział 23 
radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 23 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących 
się” od głosu nie było. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XX/189/2016 w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2017. 

Załącznik nr 17 
 

Pani Alicja Wąsik powiedziała, że w porządku obrad ma jeszcze kwestię 
przedstawienia sprawozdania z realizacji planu pracy Komisji Rewizyjnej w 2016 roku. Pani 
Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu Pana Tadeusza Plawgo. 

Pan Tadeusz Plawgo powiedział, że wplótł wątki sprawozdania w swoją 
wcześniejszą wypowiedź i uważa sprawę za zakończoną.  
 
Pkt 14. Skarga. 
 
 Pani Alicja Wąsik poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji 
Gospodarki. 

Pani Grażyna Gałęziewska powiedziała, że w dniu 29 listopada 2016 r., na adres e-
mailowy Sekretariatu Starostwa Powiatowego w Olsztynie wpłynęła skarga na pracę 
Powiatowej Służby Drogowej w Olsztynie podpisana: „Grzegorz, użytkownik drogi”. Skarga 
dotyczyła stanu drogi powiatowej Olsztyn – Ostrzeszewo – Klebark Mały – Klebark Wielki – 
Silice – Patryki. Skarga została przekazana do Rady Powiatu, jako organu właściwego do 
rozpatrywania skarg na kierowników jednostek organizacyjnych Powiatu. Zgodnie z § 8 ust. 1 
Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 8 stycznia 2002 r. w sprawie organizacji 
przyjmowania i rozpatrywania skarg i wniosków, skargi, które nie zawierają imienia i 
nazwiska (nazwy) oraz adresu wnoszącego, pozostawia się bez rozpatrzenia. Pani 
Przewodnicząca poinformowała, ze Komisja Gospodarki w dniu dzisiejszym zapoznała się ze 
skargą, omówiła ją i pomimo tego, iż skarga z mocy prawa pozostaje be rozpatrzenia, to 
zwróciła się do Pana Dyrektora Bala, by zapoznał się ze stanem tej drogi wykonał niezbędne 
naprawy, jakie na tej drodze należy wykonać. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie 
wniosku Komisji o pozostawienie skargi bez rozpoznania. W głosowaniu wzięło udział 23 
radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało 23 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących 
się” nie było. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w 
sprawie w sprawie pozostawienia bez rozpoznania skargi na działalność Powiatowej Służby 
Drogowej w Olsztynie, w brzmieniu przekazanym radnym. W głosowaniu wzięło udział 23 
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radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 23 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących 
się” nie było. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XX/190/2016 w sprawie 
pozostawienia bez rozpoznania skargi na działalność Powiatowej Służby 
Drogowej w Olsztynie. 

Załącznik nr 18 
 

Pkt 15. Przyjęcie stanowiska Rady Powiatu w Olsztynie w sprawie projektowanych 
planów utworzenia tzw. Sieci szpitali, jako podstawowej formy organizacji lecznictwa 
szpitalnego w kraju. 
 

Pani Alicja Wąsik poinformowała, że do projektu stanowiska, przedłożonego przez 
Pana radnego pozwoliła sobie wprowadzić kilka kosmetycznych poprawek. Następnie Pani 
Przewodnicząca odczytała projekt stanowiska. 

Pan Wojciech Ruciński poprosił o poprawienie użytego w tekście stanowiska 
sformułowania „a za tym idzie” na „a co za tym idzie”. 

Następnie Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia stanowiska 
w odczytanym brzmieniu. W głosowaniu wzięło udział 23 radnych. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 22 radnych, głosów „przeciw” nie było, 1 radny wstrzymał się od głosu. Pani 
Przewodnicząca stwierdziła, że stanowisko zostało przyjęte większością głosów. 

Pan Andrzej Abako podziękował za przyjęcie stanowiska. Pan radny zaproponował 
również, by poza osobami wymienionymi w treści stanowiska wystąpić również do 12 gmin 
Powiatu Olsztyńskiego z wnioskiem o wsparcie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła stanowisko w sprawie projektowanych planów 
utworzenia tzw. Sieci szpitali jako podstawowej formy organizacji lecznictwa 
szpitalnego w kraju. 

Załącznik nr 19 
 
Pkt 16. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 

Pani Alicja Wąsik poinformowała, że do Rady Powiatu wpłynęły pisma 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej na temat realizacji planu pracy Komisji Rewizyjnej 
(kontrola Wydziału Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej oraz Wydziału Komunikacji i 
Transportu.). Pani Przewodnicząca poinformowała, że skierowała pisma do Zarządu Powiatu 
w Olsztynie.  

Pani Krystyna Szter powiedziała, że na sesji jest obecnych dwóch jej ulubionych 
dyrektorów, w związku z tym chciałaby podziękować im za całoroczną współpracę i pomoc. 
Dyrektor Bal przyjmuje wszystkie zgłoszenia i ma dużo cierpliwości. Pani radna powiedziała, 
że gratuluje Pani Staroście, która miała „celne oko” przyjmując go do pracy. Pani radna 
podziękował, też Dyrektorowi Wydziału Budownictwa, ponieważ gdyby nie jego pracownicy, 
to miałaby duży kłopot z wymianą okien w synagodze.  

Pani Teresa Chrostowska powiedziała, że Rada Rodziców przy Przedszkolu w 
Purdzie upoważniła ją do przekazania na ręce pani Starosty serdecznych podziękowań, które 
zostały ufundowane przedszkolakom. 

Pani Krystyna Szter powiedziała, że w imieniu Klubu Radnych Nasz Powiat 
chciałaby złożyć na ręce Pani Starosty życzenia dla wszystkich pracowników. Odważnych 
marzeń, dobrych decyzji, mądrych ludzi wokół i niech gwiazdy nam wszystkim pięknie 
świecą.  
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Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że wszyscy dyrektorzy bardzo ciężko pracują 
i wszystkim należą się słowa podziękowania, dlatego dziękuje za słowa pani radnej. 

Pani Alicja Wąsik złożyła wszystkim radnym życzenia świąteczne. Poinformowała, 
że są przygotowane opłatki i zaprasza wszystkich po sesji do składania sobie życzeń. 

Pani Grażyna Gałęziewska podziękowała obsłudze Rady za rzetelną pracę, 
profesjonalną i miłą obsługę.  

Pan Marek Światek złożył wszystkim życzenia świąteczne w imieniu swoim i Klubu 
Radnych PSL. 

 
Pkt 17. Zamknięcie obrad Sesji.  
 

Pani Alicja Wąsik zamknęła obrady XX sesji Rady Powiatu w Olsztynie w dniu 22 
grudnia 2016 r.  
 

Protokołowali:  
Witold Dauksza 
Piotr Ulatowski 
Iwona Zaworska 
 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności radnych.  
2. Lista obecności gości. 
3. Lista pracowników Starostwa. 
4. Porządek obrad sesji.  
5. Uchwała Nr XX/179/2016 zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Powiatu 

Olsztyńskiego na 2016 rok. 
6. Uchwała Nr XX/180/2016 w sprawie wydatków budżetu Powiatu Olsztyńskiego, które nie 

wygasają z upływem roku budżetowego 2016. 
7. Uchwała Nr XX/181/2016 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2016 – 2033. 
8. Uchwałę Nr RIO.VIII-0120-598/16 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 29 listopada 2016 r. w sprawie opinii o przedłożonym 
przez Zarząd Powiat w Olsztynie projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Olsztyńskiego na lata 2017 – 2033. 

9. Uchwała Nr XX/182/2016 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Olsztyńskiego na lata 2017-2033. 

10. Uchwałę Nr RIO.VIII-0120-591/16 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 29 listopada 2016 r. w sprawie opinii o przedłożonym 
przez Zarząd Powiat w Olsztynie projekcie uchwały budżetowej Powiatu Olsztyńskiego 
na 2017 rok 

11. Uchwała Nr XX/183/2016 w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2017 rok. 
12. Uchwała Nr XX/184/2016 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Olsztyńskiego na rzecz Gminy Biskupiec. 
13. Uchwała Nr XX/185/2016 w sprawie ustalenia zasad i trybu przyznawania nagród i 

wyróżnień za wybitne osiągnięcia sportowe oraz za osiągnięcia w działalności sportowej. 
14. Uchwała Nr XX/186/2016 w sprawie określenia zadań i przeznaczenia na nie środków z 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2017. 
15. Uchwała Nr XX/187/2016 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi 

Województwa Warmińsko – Mazurskiego. 
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16. Uchwała Nr XX/188/2016 zmieniająca uchwałę w sprawie zaliczenia drogi na terenie 
Gminy Jeziorany do kategorii dróg powiatowych. 

17. Uchwała Nr XX/189/2016 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 
rok 2017. 

18. Uchwała Nr XX/190/2016 w sprawie pozostawienia bez rozpoznania skargi na 
działalność Powiatowej Służby Drogowej w Olsztynie. 

19. Stanowisko w sprawie projektowanych planów utworzenia tzw. Sieci szpitali jako 
podstawowej formy organizacji lecznictwa szpitalnego w kraju. 

 


